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Одне яблуко   
з багатьох

Якісь яблука Оце конкретне 
яблуко



•має значення: «один,  
   якийсь, будь-який»

• походить від числівника 
«one», тому вживається 
ТІЛЬКИ з загальними 
злічуваними іменниками в 
однині.

a/an

Неозначений артикль



⚫ Вибір артикля A або AN залежить від ЗВУКУ, 
яким починається наступне слово після артикля:

     А + приголосний звук
    AN + голосний звук

⚫ Неважливо, з якої букви пишеться слово, 
важливо з якого звуку воно вимовляється.

A or AN?

A uniform An umbrella

A house An hour



Правила вживання
⚫ Перша згадка про предмет 
      She is reading a book. 
     

      I can see a cat on the tree.

⚫ Між артиклем та іменником може стояти один 
або кілька описових прикметників:

She is wearing a long blue dress.

He bought a new mountain bike.



⚫ після дієслова BE 
    I am a student.            
    This is a bag.
    There is a lamp on the table. 
    Picasso was a painter.

⚫ після дієслова HAVE (got)

   We have got a cat.
    He has got a smartphone.
    They had a party on Sunday



⚫ після прислівників:  such, quite, rather. 

⚫ в окличних  реченнях  з  what .



Деякі стійкі словосполучення                                   
з неозначенім артиклем “А”

долгоfor a long time
на некоторое времяfor a while
тихим (громким ) голосомin a low (loud) voice

целый ряд, многоa number of

действительно, на самом 
деле

as a matter of fact

лгать, говорить неправдуtell a lie

в результатеas a result

как правилоas a rule

вдруг, неожиданноall of a sudden



быть на диетеbe on a diet

С удовольствием.It’s a pleasure.
Стыдно. Досадно. Жалко.It’s a shame.
Жаль.It’s a pity.
взглянутьhave a look
хорошо провести времяhave a good time
идти на прогулкуgo for a walk

спешитьbe in a hurry
быть в растерянностиbe at a loss

Деякі стійкі словосполучення                                   
з неозначенім артиклем “А”



the
•  Походить від вказівного 
   займенника “that” – “цей”.

• Вживається з іменниками 
  як в однині, так і в множині.

Означений артикль



Правила вживання
● Особа чи предмет уже згадувалися раніше.

We are making a snowman. 
The snowman is funny.

⚫ Співрозмовникам відомо, про який предмет 
йдеться. 

Did you like the film?    



This is the house 
where we live.

⚫ Іменник має при собі означення, що виділяє 
його з ряду подібних.

This is a house.



⚫ Єдиний предмет у ситуації.
Look at the blackboard, 
please.

⚫ Унікальні предмети та поняття
       the sun, the moon, the sky, the world,        

the Universe, the atmosphere, the weather;
      the internet, the press, the radio,                 

the cinema, the theatre 



⚫ Завжди з означеним артиклем:
   - порядкові числівники 

    - найвища ступінь прикметника 

    - у зворотах типу



- зі словами:  

  the same     тот же самый ,  
  the very      именно тот, 
  the only      единственный,  
  the right     правильный, 
  the wrong  неправильный
  the last       последний,  
  the next       следующий. 



⚫ Узагальнююче значення: 
     а)  перед іменниками в однині                                   
          для позначення цілого класу предметів.
            
The elephant lives in Asia and in Africa.      
The horse is a useful domestic animal.          
          

     б)  перед прикметниками та дієприкметниками, 
          що перетворилися на іменники зі значенням
           множини:
         the poor - бедные,    
         the strong - сильные, 
         the wounded - раненые,  
         the learned - учёные , etc.



наоборотon the contrary
в движенииon the move
в целомon the whole

в прошлом (будущем)in the past (future)
на открытом воздухеin the open air

утром (днем, вечером)in the morning (afternoon, 
evening)

позавчераthe day before yesterday
 послезавтраthe day after tomorrow

на днях  ( по отношению к 
прошлому)

the other day                                                  

⚫ Деякі стійкі словосполучення:



on the one hand ...  on the 
other hand

с одной стороны ... с 
другой

out of the question исключено, невозможно
by the way кстати
play the piano (guitar...) играть на пианино (гитаре 

... и т.п.)
tell the truth говорить правду
tell the time сказать , который час

⚫ Деякі стійкі словосполучення:



«Нульовий» артикль

Артикль відсутній за 
певними причинами 
(значуща відсутність 
артикля).

Ø



Артиклі відсутні:
⚫ Перед злічуваними іменниками у множині, якщо 

вони вказують на родове чи загальне поняття

Cats are great hunters. 
Women like when men make compliments.



⚫ Перед незлічуванними іменниками (назвами їжі, 
речовин, абстрактними поняттями) 

    There is milk in the cup.
     The dress is made of wool.
     The mother looks at her child with kindness 
     and love. 

⚫  Іноді в обох випадках перед іменниками може 
стояти займенник  some  (any  у питаннях). 

  There are some apples on the plate. 
  There is some milk in the bottle. 



⚫ Two girls arrived at the party.
⚫ There were few people outside.
⚫ Everybody likes this park.
⚫ My grandmother is a kind lady
⚫ Ben’s car has been stolen.

-  числівник;                                                                       
-  кількісний, вказівний або присвійний займенник   
    (many, this, his); 
-  іменник у присвійному відмінку (Ben’s, doctor’s).

.  Якщо перед іменником є інший визначник: 



⚫ Традиційно:
      а) споживання їжі - breakfast, lunch, dinner, 
          supper;

     б) частини доби – morning, noon, afternoon, 
         evening, night;                                                                                             
         sunrise, sunset, dawn, dusk
    

 в) пори року – winter, spring, summer, autumn.
            

             I have breakfast at 8 o’clock.
            Morning came.
           It was winter.       
  BUT:    
     a)  in the morning , in the afternoon, in the evening ;

b) a good dinner, a stormy night, a golden autumn
 ( якщо є означення) 



⚫ З громадськими установами:  school, 
university, hospital, prison, church.

       

      I started school when I was seven.
      She had a heart attack and was taken to hospital.
    
BUT:  Якщо іменник позначає будівлю, де знаходиться 

установа, артикль використовується за загальними 
правилами.

       
        A new school will be built next year.
        The school is old.



Let’s sum up!


